
Protokół Nr 13
z XIII sesji Rady Gminy Kluki

z dnia  26 listopada 2015 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

            Otwarcia XIII sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, Pan
Łukasz Trzciński,  który następnie przewodniczył  obradom.  Powitał   wszystkich  Radnych,
Pana Wójta, Panią Skarbnik, Panią Prawnik, Pana Sekretarza, Sołtysów oraz Pana Radnego
Powiatu Bełchatowskiego Pana Jerzego Koniecznego. Następnie  stwierdził, że zgodnie z listą
obecności  w  posiedzeniu  uczestniczy  15  radnych,  co  wobec  ustawowego  składu  Rady
wynoszącego  15 radnych,  stanowi  quorum pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych
uchwał.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

  Punkt 2 - Przyjęcie porządku obrad.

Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. 
Uwag do porządku obrad nie było.

Przyjęty porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Kluki z dnia 29 października 2015 r.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Rozpatrzenie projektu  uchwały  w sprawie zmian w budżecie na 2015 rok.
6. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie

Finansowej Gminy Kluki na lata 2015-2018.
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kluki.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody

na terenie Gminy.
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie  zatwierdzenia  taryf opłat  za zbiorowe

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Kluki. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy

Kluki z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.
3  ustaw  z  dnia  24  kwietnia  2003  r.  o  działalności  pożytku  publicznego
i o wolontariacie  (t.j.  Dz. U. z 2014, poz. 1118 z późn. zm.) na 2016 rok.

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki
i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  Narkomanii  dla
Gminy Kluki na 2016 rok.

12. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.
13. Interpelacje i zapytania radnych.



14. Wolne wnioski i sprawy różne.
15. Zakończenie obrad.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Kluki z dnia 29 
października  2015 r. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi do protokołu.  
P. Radna Maziarz zgłosiła wniosek, że w pkt. 22 protokołu została błędnie wpisana kwota
5 337 424,00 zł przeznaczona w ubiegłym roku z budżetu Gminy na szkoły a powinna być
kwota  5 037 424,00  zł.  Zgłosiła  również  wniosek,  aby uzupełnić  brakującą  nazwę Klubu
Radnych „Budujmy Gminę Razem”.
„Za” przyjęciem wniosku głosowało 10 Radnych, 5 Radnych „wstrzymało się” od głosu.
Wniosek został przyjęty.
P. Radna Żarowska i P. Radna Kaczmarkiewicz zgłosiły, że nie zapoznały się z protokołem
ponieważ  nie  mogły  zalogować  się  do  poczty.  P  Radna  Kaczmarkiewicz  poprosiła,  aby
protokół  w  wersji  papierowej  był  przesyłany  wraz  z  materiałami  na  sesję.  Pan
Przewodniczący wyjaśnił, że drukowanie dla 15 radnych protokołu wiąże się z dodatkowymi
kosztami. Poinformował również, że z protokołem można zapoznać się w biurze rady siedem
dni przed planowaną sesją.  P. Radna Żarowska poprosiła,  żeby protokół przesyłany drogą
mailową  był  skanowany  z  podpisem  Pana  Przewodniczącego  umieszczonym   na  każdej
stronie. Pan Przewodniczący wyjaśnił,  że nie może  podpisać protokołu zanim zostanie on
przyjęty przez radę.
Pan Przewodniczący powiedział,  że z protokołem można zapoznać się w biurze rady bądź
wysłanym mailowo. Jeżeli któryś z radnych miał problemy z zalogowaniem się do poczty to
zgłosił to i problem ten został rozwiązany. Nadmienił, że żadna z pań radnych nie zgłaszała
mu faktu, że nie może zalogować się do poczty. 
Pan Wójt powiedział, że jeżeli występują jakieś problemy w tym temacie to należy je zgłosić.

„Za”  przyjęciem  protokołu  z  XIII  sesji  Rady  Gminy  Kluki  z  dnia  26  listopada  2015  r.
głosowało 10 Radnych, 5 Radnych „wstrzymało się” od głosu.
Protokół został przyjęty.

Punkt 4 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

Wójt Gminy Kluki Pan Karol Sikora przywitał wszystkich serdecznie. 
Poinformował o przedstawionych projektach uchwał na sesję:

 projekt uchwały dotyczący Regulaminu dostarczania wody  na terenie Gminy Kluki
 projekt uchwały dotyczący regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie naszej Gminy.
 projekt  uchwały dotyczący zatwierdzenia  taryf  opłat   za  zbiorowe odprowadzanie

ścieków na Osiedlu Leśne.
 projekt  uchwały  dotyczący  Programu  współpracy  Gminy  Kluki  z  organizacjami

pozarządowymi  na 2016 rok.
 projekt  uchwały  dotyczący  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i

Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  dla
Gminy Kluki na 2016 rok.



Pan Wójt zaproponował następujące zmiany do budżetu gminy: 

 zwiększenie  wydatków  o  kwotę  7  000  zł  na  opracowanie  pozwolenia  wodno-
prawnego dla bieżącego utrzymania oczyszczalni w Klukach,

 dołożenie do zadania  „Modernizacja oczyszczalni ścieków w Klukach” , oferta która
wpłynęła to koszt 57 tys. Na ostatniej sesji zabezpieczyliśmy 18 tys. brakująca kwota
to  31,5 tys zł.,

 zwiększenie  środków  w  kwocie  8  000  na  opłatę  za  utrzymywanie  bezdomnych
zwierząt.

 zwiększenie  planu  wydatków  o  kwotę  45  500  konieczną  na  pokrycie  kosztów
wychowania przedszkolnego za 31 dzieci z terenu Gminy

Wójt  apelował  do  dyrektorów  szkół,  aby  poczynili  starania  by  dzieci  z  naszej  gminy
uczęszczały do szkół w Gminie Kluki.
Na zabezpieczenie brakujących środków proponowane zostało zmniejszenie planu wydatków
majątkowych   z  zadania  Budowa  sali  gimnastycznej  w  Klukach  o  kwotę  147  000  zł.  a
pozostała kwota na zmniejszenie deficytu budżetu. 
Pan Wójt dziękował Dyrekcji Wojewódzkiego Zarzadu Melioracji i Gospodarki Wodnej  za
oczyszczenie rzek na terenie naszej gminy: Ścichawka, Pilia, Stawka, Zabłocie.
Wykonano oświetlenie w miejscowościach: Cisza, Imielnia, Bożydar.
W  dniu  11.11.2015  r.  odbyło  się  poświęcenie  sztandaru  Gminy  Kluki  w  kościele  NMP
Królowej Polski w Klukach, dalsze uroczystości przy Urzędzie Gminy Kluki. Wójt Gminy
Kluki  dziękował  pocztom  sztandarowym,  Radnym,  Sołtysom,  Ochotniczym  Strażom
Pożarnym,  Panu  Sekretarzowi,  pracownikom  UG  w  Klukach,  GOKu,  Biblioteki  oraz
wszystkim którzy pomagali w organizacji uroczystości. 
Zorganizowane zostały wyjazdy na basen do Bełchatowa na zajęcia nauki pływania dla dzieci
ze Szkół: Kluki, Kaszewice, Parzno.
Będą również zorganizowane zajęcia z języka angielskiego w świetlicach wiejskich, termin
będzie podany w najbliższym czasie oraz zajęcia umuzykalniające.
Pan Wójt zaprosił wszystkich Radnych, Sołtysów na wigilię 21.12.2015 r. o godz. 15.00 w
GOKu, przekazując prośbę do Państwa Radnych i Sołtysów o zorientowanie się ile jest osób
samotnych wymagających pomocy i przedstawienie list osób na wigilię osób 10 grudnia 2015
r.

Punkt 5 –Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Kluki na 2015 rok.

Pani Skarbnik omówiła zmiany w budżecie.
Proponowane zmiany w budżecie dotyczą następujących zakresów:

W planie dochodów budżetu na 2015 r.:
zwiększenie dochodów bieżących budżetu o kwotę 16 141,60 zł w związku z koniecznością
dostosowania  planu  w  rozdziale  75814  §6680  z  tytułu  przekazanych  na  dochody,
niewykorzystanych  środków  w  ramach  ustalonego  planu  wydatków  niewygasających
z upływem 2014 r.

W planie wydatków budżetu na 2015 r.:

- zmniejszenie planu wydatków majątkowych w rozdziale 80195 §6050 o kwotę 147 500,00
zł  w  związku  z  wykonaniem  planowanych  robót  budowlanych  i  prac  wynikających



z harmonogramu rzeczowo-finansowego zadania „Budowa Sali gimnastycznej przy Zespole
Szkół w Klukach”;

- zwiększenie planu wydatków majątkowych o kwotę 31 450,00 zl w rozdziale 01010 §6050
z  przeznaczeniem  na  realizację  zadania  pn.  „Modernizacja  oczyszczalni  ścieków
w miejscowości Kluki” ;

-  zwiększenie  planu  wydatków  bieżących  o  kwotę  60 500,00  zł  z  przeznaczeniem  na
realizację zadań własnych:
-  w  rozdziale  01010  §4300  –  zwiększenie  planu  wydatków  o  kwotę  7 000,00  zł
z  przeznaczeniem  na  niezbędne  usługi  związane  z  bieżącym  utrzymaniem  kanalizacji
i oczyszczalni ścieków na Osiedlu Leśne w Klukach.
- w rozdziale 80104 §4330 – zwiększenie planu wydatków o kwotę 45 500,00 zł konieczną na
pokrycie  przewidywanych  wydatków  związanych  ze  zwrotem  kosztów  wychowania
przedszkolnego  za  31  dzieci  z  terenu  Gminy  Kluki,  uczęszczających  do  placówek
wychowania przedszkolnego na terenie innych gmin ( Miasto Bełchatów, Gmina Bełchatów
i Gmina Kleszczów). Obowiązek pokrywania takich kosztów wynika z art.79a ustawy z dnia
7 września 1991 r. o systemie oświaty ( Dz.U. z 2004 r. Nr 256 poz.2572 z późn. zm.).
-  w  rozdziale  90013  §4300  –  zwiększenie  planu  wydatków  o  kwotę  8 000,00  zł
z  przeznaczeniem  na  pokrycie  wydatków  związanych  z  opłatami  za  odłapywanie,
dostarczanie  do  schroniska  i  utrzymywanie  bezdomnych  zwierząt  (psów).  Zaplanowana
w  budżecie  kwota  wydatków  na  ten  cel  nie  zabezpiecza  przewidywanych  jeszcze  do
poniesienia wydatków (średnio miesięcznie opłata wynosi 4 500,00 zł), gdyż wzrosła liczba
odłapanych  i dostarczonych psów do Hotelu dla zwierząt.

Po proponowanych zmianach w planie dochodów i wydatków budżetu zmniejszy się deficyt
budżetu o kwotę 71 691,60 zł.

Pan  Przewodniczący  zaproponował,  aby  wzorem  innych  gmin  zrobić  zdjęcia  psom
umieszczonym  w  schronisku  i  umieścić  je  na  stronie  internetowej  urzędu.  Wówczas
mieszkańcy będą mogli zobaczyć jakie psy są do zaadoptowania.
P.  Radna  Kaczmarkiewicz  zapytała  ile  w  roku  bieżącym  po  wszystkich  zmianach  Rada
dołożyła  do  oczyszczalni  ścieków  na  Osiedlu  Leśne  w  Klukach.  Pani  Skarbnik
poinformowała,  że  po  stronie  dochodowej  było  54 000,00  zł  zaplanowanych  i  tyle  samo
wydatków bieżących. Wydatków majątkowych po zmianach 94 000,00 zł. 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 15 Radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

                                                Uchwała Nr 85/XIII/2015
                                            Rady Gminy Kluki

                                                z dnia 26 listopada 2015 r.

                            w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2015 rok.

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu



Punkt  6 –  Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie  zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Kluki na lata 2015-2018.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2018
wynikają z konieczności dostosowania zmian podjętych w budżecie na 2015 rok ponieważ te
dwie uchwały wiążą się konsekwentnie. Uwag ani pytań nie było.
 Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 15 Radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
                                                                           Uchwała Nr 86/XIII/2015

                                             Rady Gminy Kluki
                                                    z dnia 26 listopada 2015 r

            w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej
                           Gminy Kluki na lata 2015 – 2018.    

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt 7   -  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu
udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów
zamieszkałych na terenie Gminy Kluki.

Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  w  związku  z  wnioskiem  złożonym  przez  Zespół  Obsługi  Szkół
w Klukach w sprawie zmian w tej uchwale wynikających ze zmiany ustawy o świadczeniach
socjalnych.  Zmieniła  się  kwota  maksymalna  tego świadczenia  ze 114,00 zł  na 118,00 zł.
W związku z tym zaproponowany jest przedmiotowy projekt uchwały. Projekt ten zawiera
propozycję  uchylenia  poprzedniej  uchwały  w  sprawie  ustalenia  Regulaminu  udzielania
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy
Kluki.  Propozycja  w  projekcie  uchwały  jest  procentowa,  nie  trzeba  będzie  przy  każdej
zmianie stawek w rozporządzeniach czy ustawie zmieniać uchwały.  Propozycja ta wynosi
70% progu zasiłku tj. kwota 359,80 zł. Do takiej kwoty wnioskodawcy, czyli opiekunowie
dzieci z terenu Gminy Kluki uczęszczających do szkół mogą ubiegać się do 200% kwoty
zasiłku tj. 236,00 zł. Natomiast pomiędzy 70% a 85% tej kwoty, czyli pomiędzy dochodem
359,80 zł do 436,00 zł jest do 100% kwoty zasiłku tj. 118,00 zł. Poniżej tej kwoty, czyli od
436,00 zł do 514,00 zł progu zasiłkowego do 94,00 zł, czyli zgodnie z ustawą mieści się to w
kwocie zasiłku od 80% kwoty bazowej tj. 188,00 zł do 200%.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 15 Radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

                                                                                    
                                                                                        Uchwała Nr 87/XIII/2015

                                                   Rady Gminy Kluki
                                                   z dnia 26 listopada 2015 r



w sprawie ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.        

Punkt 8 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu dostarczania
wody na terenie Gminy Kluki

 Pan Wójt  wyjaśnił,  że  przedmiotowa uchwała  została  przedłożona w związku z tym,  że
Gmina  Kluki  od  1  stycznia  2016  r.  będzie  eksploatatorem  ujęć  wodnych  i  sieci
wodociągowych.  Projekt  uchwały  zawiera  zapisy,  które  normują  i  porządkują  kwestie
dostarczania wody. 

Uwag  do  projektu  uchwały  nie  było.  Po  odczytaniu  przez  Pana Przewodniczącego  treści
uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 15 Radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
                                                                 

                                                                

                                                                           Uchwała Nr 88/XIII/2015
                                                   Rady Gminy Kluki

                                                   z dnia 26 listopada 2015 r
   w sprawie regulaminu dostarczania wody na terenie Gminy Kluki

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Punkt 9 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf opłat 
za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Kluki.

Pan Wójt wyjaśnił,  że w związku z tym,  że uchwalone taryfy obowiązują do końca roku
bieżącego  proponuje  się  podjęcie  przedmiotowej  uchwały.  Kwota  proponowana  jest  na
poziomie roku ubiegłego.
Przewodniczący Komisji  Infrastruktury p.  Radny Lang odczytał  opinię komisji  w sprawie
proponowanych stawek. Komisja zaopiniowała pozytywnie uchwałę dotyczącą zatwierdzenia
taryf opłat za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Kluki.
P.  Radna  Żarowska  zapytała  jakie  będą  dochody  w przyszłym  roku  z  tytułu  tych  opłat.
P. Radny Lang poinformował, że takie same ponieważ stawka się nie zmieniła.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie. 
„Za” głosowało 15 Radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

                                                                Uchwała Nr 89/XIII/2015
                                                                       Rady Gminy Kluki



                                                                    z dnia 26 listopada 2015 r
                                                
                     w sprawie zatwierdzenia taryf opłat za zbiorowe odprowadzanie 
ścieków na terenie Gminy Kluki.

                           

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Punkt 10  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu 
współpracy Gminy Kluki z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j. Dz. U. z 2014, poz. 1118 z późn. 
zm.), na 2016 rok.

  Pan Wójt wspomniał,  że w roku bieżącym realizowana jest  nauka pływania.  W ramach
oferty  jaką  Gmina  otrzymała  wykonawca  zobowiązał  się  zapewnić  dojazd  i  opiekę  nad
dziećmi.  P.  Radna  Kaczmarkiewicz  zapytała  jak  wyjazdy  na  basen  są  rozdysponowane
między szkoły.  Pan Wójt  powiedział,  że  każda ze szkół  ma po cztery wyjazdy na basen.
Pan  Wójt  poinformował,  że  na  dzień  dzisiejszy  wszystkie  szkoły  z  terenu  Gminy  Kluki
otrzymały zajęcia na basenie w ramach współpracy z organizacjami pozarządowymi.
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie. 
 „Za” głosowało 15 Radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

                                                                  Uchwała Nr 90/XIII/2015
                                                                         Rady Gminy Kluki
                                                                  z dnia 26 listopada 2015 r
                                                  
     w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Kluki z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j. 
Dz. U. z 2014, poz. 1118 z późn. zm.), na 2016 rok.

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Punkt 11 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Kluki na 2016 rok.



Pan Wójt wyjaśnił, że proponowany program nie odbiega znacząco od programu z tego roku.
Jedyna zmiana dotyczy stawek wynagrodzenia dla członków Komisji. Proponowana kwota na
rok 2016 r. wynosi  180,00 zł, a w roku bieżącym wynosiła 130,00 zł dla członków Komisji. 
Pan  Przewodniczący  zgłosił,  że  w  rozdziale  5  programu  jest  omyłkowo  wpisana  kwota
62 000,00 zł a powinna być kwota 55 000,00 zł zgodnie z projektem budżetu.
„Za” zmianą w/w kwoty głosowało 15 Radnych.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała, czy w programie jest współpraca z parafiami. Pan Wójt
poinformował,  że  w  rozdziale  2  tego  programu  jest  zapis,  z  którego  wynika  współpraca
z  parafiami:  „  Realizacja  niniejszego  programu  winna  przebiegać  w  ścisłej  współpracy
różnych podmiotów, począwszy od placówek oświatowo – wychowawczych, poprzez pomoc
społeczną, służbę zdrowia, instytucje strzegące porządku publicznego i przestrzegania prawa,
organizacje pozarządowe oraz instytucje kościelne, które przez swoje doświadczenie stanowią
integralną część profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień.” 
P. Radna poprosiła o protokół z Komisji Infrastruktury dotyczący tego programu.
P.  Radna  Żarowska  zapytała  ile  jest  członków  Komisji  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych i  czy osoby te mają jakieś predyspozycje  do pełnienia  takiej  funkcji.  Pani
Elżbieta Kotlarek odpowiedziała, że jest 7 członków Komisji i każda osoba powołana musi
przejść  odpowiednie  szkolenie.  P.  Radna  Kaczmarkiewicz  poprosiła  o  podanie  nazwisk
członków oraz jakie środowisko reprezentują te osoby. Pani Kotlarek wymieniła członków
komisji P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała na jakiej zasadzie została  powołana Pani Anna
Majchrzak  na  członka  komisji.  Pan Wójt  wyjaśnił,  że  członków Komisji  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych zgodnie z prawem powołuje się zarządzeniem. 
Pan  Przewodniczący  powiedział,  że  wybór  członków  komisji  zgodnie  z  ustawą  leży
w kompetencji Wójta a nie Rady.
 P.  Radna  Żarowska  zapytała  kiedy  będzie  sprawozdanie  z  działalności  Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. P. Kotlarek odpowiedziała, że na początku lutego
2016 r.
P. Radna Kaczmarkiewicz poruszyła temat wysokości stawek za wynagrodzenie dla członków
Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych.  Poprosiła  o  protokół  Komisji
Infrastruktury  w  tym  temacie.  Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  p.  Radny  Lang
poinformował,  że  przedmiotowa  uchwała  nie  była  omawiana  na   posiedzeniu  komisji,
ponieważ jest nie odbiega ona znacząco od uchwały z roku bieżącego. 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  p.  Radny  Peczka  poinformował,  że
w czerwcu było spotkanie z członkami Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,
na którym zostało przedstawione sprawozdanie z zadań wykonanych przez komisję. Pan Wójt
nadmienił,  że 5 osób zostało przez komisję skierowanych na leczenie. P. Radna Żarowska
zapytała  ile  wniosków  w  ciągu  roku  wpłynęło  do Komisji  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych.  Pani  Kotlarek  odpowiedziała,  że około 20 wniosków. P.  Radna Żarowska
poprosiła o wytłumaczenie jak wygląda procedura udzielania pomocy przez komisję.  Pani
Kotlarek odpowiedziała, że osoba najbliższa składa wniosek do komisji w urzędzie bądź na
posterunku  policji.  Komisja  wzywa  osobę,  której  dotyczy  wniosek  przeprowadza  z  nią
rozmowę i  wówczas taka osoba dobrowolnie zgłasza się na leczenie albo komisja  kieruje
wniosek do sądu.
P.  Radna   Żarowska  poprosiła  aby  sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych otrzymali radni. Pan Wójt poinformował, że takie sprawozdanie
co roku wpływa do biura rady.
P.  Radna  Kaczmarkiewicz  złożyła  wniosek  w  sprawie  wysokości  stawek  dla  członków
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Zaproponowała. aby stawki te pozostały
na poziomie stawek tegorocznych.



„Za” wnioskiem głosowało 5 Radnych, 10 Radnych „wstrzymało się” od głosu.
Wniosek został przyjęty.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie. 
 „Za” głosowało 10 Radnych, 1 Radny był „przeciw”, 4 Radnych „wstrzymało się” od głosu.
Uchwała została podjęta.

 Uchwała Nr 91/XIII/2015
                                                                         Rady Gminy Kluki
                                                                  z dnia 26 listopada 2015 r
                                                  
     w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 
Kluki na 2016 rok.

Pan Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę.

Punkt 12 – Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.

Pan Przewodniczący poinformował Radnych o zadaniach z działalności międzysesyjnej jakie
wykonywał w miesiącu sierpień i wrzesień:

 W dniu 10 listopada  2015 r.  uczestniczył  w posiedzeniu  wspólnym Komisji  Rady
Gminy Kluki podczas, którego zostały poddane analizie plany finansowe na rok 2016
oraz sprawozdania z działalności szkół za rok 2014/2015.

 W  dniu  11  listopada  2015  r.  w  dniu  Święta  Niepodległości  uczestniczył
w  uroczystościach  Poświęcenia  Sztandaru  Gminy  Kluki.  Pan  Przewodniczący
podziękował  za  przybycie  radnym,  którzy  wzięli  udział  w  tej  uroczystości  oraz
podziękował za złożenie kwiatów na cmentarzu wojskowym w Klukach.

 W  dniu  11  listopada  2015  r.  uczestniczył  na  zaproszenie  Regionalnego
Stowarzyszenia  Społeczno Kulturalnego  w koncercie  laureatów XVI Regionalnego
Przeglądu  Piosenki  Patriotycznej  i  Żołnierskiej  „Moja  Ojczyzna”.  Pan
Przewodniczący poinformował,  że w konkursie  tym III  miejsce  w kategorii  dzieci
szkoły  podstawowej  I-III  zajął  zespół  „Biedroneczki”  z  terenu  naszej  Gminy
przygotowany przez p. Majkę Maziarz. Pan Przewodniczący podkreślił, że eliminacje
do tego koncertu odbyły  się w Gminnym Ośrodku Kultury w Klukach,  w których
udział wzięło 120 uczestników z całego Powiatu Bełchatowskiego.

 W dniu 23 listopada 2015 r. uczestniczył w posiedzeniu Komisji Infrastruktury oraz
Komisji Oświaty, Sportu i Kultury, którego tematem był projekt budżetu Gminy na
2016  r.,  zapoznanie  się  z  uchwałami  na  najbliższą  sesję  oraz  zapoznanie  się
z pismami, które wpłynęły do biura rady.

 W dniu 24 listopada 2015 r. uczestniczył w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów.



Pan Przewodniczący  poinformował,  że  wystosował  prośbę  do  Prezesa  Sądu  Okręgowego
w Bełchatowie z prośbą o przeprowadzenie wyborów uzupełniających na ławników w Gminie
Kluki. Nadmienił, że zostało ponownie wystosowane pismo dotyczące pylenia ze składowiska
popiołów.
Planowo pełnił dyżur w każdą środę miesiąca.
Pan Przewodniczący przekazał prośbę mieszkańców o możliwość spotykania się z radnymi
w sprawach różnych w Urzędzie Gminy, ponieważ nie wszyscy chcą przychodzić do radnego
do domu. P. Radna Ber powiedziała, że do niej do domu mieszkańcy przychodzą, często też
p.  Sołtys  Nowego  Janowa  organizuje  spotkania  z  mieszkańcami,  w  których  uczestniczy
i rozmawia z mieszkańcami. P. Radna Ber poinformowała, że na świetlicy w Nowym Janowie
będzie pełniła  z p.  Sołtys  na zmianę dyżury,  po to aby mieszkańcy mogli  zgłaszać różne
sprawy.
Pan Przewodniczący zaproponował,  aby na stronie internetowej  urzędu zamieścić  numery
telefonów radnych w celu lepszej komunikacji z mieszkańcami.  P. Radna Kaczmarkiewicz
powiedziała, że nie wyraża zgody na umieszczenie prywatnego numeru telefonu. Zdaniem P.
Radnej  można  umieścić  informację  na  stronie  internetowej,  że  chęć  spotkania  z  radnymi
można zgłosić w biurze rady oraz Panu Przewodniczącemu podczas dyżurów jakie pełni w
urzędzie.  Pan  Przewodniczący  poinformował,  że  taką  informację  zamieści  na  stronie
internetowej urzędu.
P. Radna Żarowska poinformowała,  że 03 grudnia 2015 r.  o godzinie  18:00 w Gminnym
Ośrodku Kultury w Klukach organizuje spotkanie z mieszkańcami.

Punkt 13 – Interpelacje i zapytania Radnych.

P.  Radna Stanisławska  zapytała  kiedy odbędą się  zajęcia   aerobiku  w Parznie.  P.  Radna
Żarowska zapytała, czy zajęcia te będą odbywać się w Parznie i w Klukach po jednej godzinie
w tygodniu. Pan Wójt poinformował, że takie są założenia.
P. Radna Żarowska zapytała,  czy mieszkańcy składali  wnioski jakie  zajęcia chcieliby aby
były organizowane na świetlicach. Pan Wójt odpowiedział, że głównie to Radni przekazywali
informację  w  tym  temacie.  P.  Radna  Kaczmarkiewicz  zapytała,  czy  w  miejscowościach,
w których nie ma świetlicy wiejskiej mogłyby się odbywać takie zajęcia w prywatnym domu.
Pan Wójt odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie widzi przeciwskazań.
P. Radna Ber zapytała, czy zajęcia językowe będą odbywały się we wszystkich świetlicach.
Pan Przewodniczący zaproponował,  aby w przyszłym  roku uwzględnić  sale,  które  nie  są
ogrzewane, żeby w miarę możliwości pogodowych takie zajęcia mogły się również odbywać. 
P. Radna Ber zaproponowała, żeby zastanowić się nad wprowadzeniem minimalnej opłaty za
zajęcia, ponieważ mieszkańcy, którzy zapłacą, będą bardziej poczuwać się do udziału w tych
zajęciach.
P.  Radna  Kaczmarkiewicz  zapytała  kiedy  będzie  oświetlenie  przy  drodze  425.  Pan Wójt
poinformował,  że  PGE wykonało  przyłącze,  natomiast  wykonawca  ma  w terminie  do  10
grudnia to oświetlenie podłączyć.
P.  Radna  Kaczmarkiewicz  zapytała  o  oświetlenie  w  miejscowości  Cisza.  P.  Danuta
Stolarczyk  odpowiedziała,  że  ze  strony Gminy zadanie  jest  wykonane,  w chwili  obecnej
czekamy na wykonanie przyłącza przez PGE, które zobowiązało się je wykonać do końca
tego roku.
P. Radna Żarowska poprosiła w imieniu mieszkańców, aby na stronie internetowej urzędu
zamieścić projekt budżetu Gminy na 2016 rok.
 P.  Radna  Kaczmarkiewicz  zapytała,  czy  były  rozmowy  z  Nadleśnictwem  w  sprawie
wyczyszczenia rowu przy drodze 1909 E. 



P. Radna Kaczmarkiewicz poruszyła temat orkiestry, czy zostały zakupione instrumenty, ile
osób  jest  zapisanych  i  kiedy  będzie  można  orkiestrę  Gminną  usłyszeć.  Pan  Wójt
odpowiedział, że próby się odbywają. 
P. Radna Spalińska zapytała odnośnie drogi zniszczonej przez rolnika na Żelichowie, kiedy
zostanie  naprawiona.  Pan  Wójt  odpowiedział,  że  osobiście  rozmawiał  z  rolnikiem,  który
zobowiązał się naprawić tą drogę. Pisemnie nie było zgłoszone i nie było sprawdzone czy jest
już naprawiona szkoda.
P.  Radna  Kaczmarkiewicz  zapytała  Pana  Wójta  czy  będzie  na  spotkaniu  wiejskim
w Roździnie 29 listopada 2015 r. o godzinie 14:00. 

Punkt 14 – Wolne wnioski i sprawy różne.

Pan Przewodniczący zapoznał zebranych z pismami, które wpłynęły do Rady Gminy:
 Pismo  od  p.  Grzegorza  Kamińskiego  dotyczące  zakupu  drzwi  do  Niepublicznego

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Klukach. Wniosek ten został po części uwzględniony w
projekcie  budżetu.  Została  zabezpieczona  kwota  w  wysokości  4 000,00  zł.  Pan
Przewodniczący nadmienił, że komisja zaopiniowała w/w kwotę pozytywnie.

 Pismo od Komendanta Powiatowej Policji w Bełchatowie z prośbą o zabezpieczenie
w  budżecie  kwoty  6 000,00  zł  na  doposażenie  posterunku  policji  w  Klukach.
W  projekcie  budżetu  Gminy  na  2016  r.  na  ten  cel  zostały  zabezpieczone  środki
w wysokości 3 500,00 zł. Komisja zaopiniowała pozytywnie tę kwotę.

Pan Przewodniczący poinformował,  że ponownie  wystosował  wraz z  radnymi  z  Zarzecza
i Nowego Janowa do p. Dyrektora Oddziału PGE Górnictwo i Energetyka Konwencjonalna
S.A. odnośnie pylenia. Nadmienił, że nadal będą działać w tym temacie.

Pan Wójt poinformował, że w grudniu 2015 r. mają dotrzeć przystanki i będą montowane.
W chwili obecnej pracownicy gospodarczy wycinają przy pasach drogowych drzewa i krze-
wy. Pan Wójt 
Pan Konieczny zapytał kiedy zostaną przycięte drzewa przy drodze dojazdowej do bloków
i kiedy podpisze umowę na przejęcie oczyszczalni przyblokowej od Agencji Nieruchomości
Rolnych. 
Pan Wójt wyjaśnił w temacie drzew, że pracownicy sprawdzą czy będą w stanie sami przy-
ciąć gałęzie jeżeli nie to będzie zamówiona zwyżka i będzie ten temat zakończony. Pan Wójt
nadmienił, że część drzew wiosną została przycięta.
Odnośnie oczyszczalni ścieków przy blokach w Klukach Pan Wójt wyjaśnił, że przedłożony
został projekt uchwały, która została podjęta. Odbywały się również spotkania odnośnie prze-
jęcia i podpisania stosownej umowy. Gmina wystąpiła do Agencji Nieruchomości Rolnych z
wnioskiem o udzielenie dotacji, ponieważ zgodnie z rozporządzeniem Ministra Rolnictwa jest
taka możliwość, że za nim Gmina przejmie tę oczyszczalnię ma możliwość ubiegania się i
otrzymania takiej dotacji. W tym przypadku są trzy możliwości, albo dotacja zostanie przy-
znana przed podpisaniem aktu notarialnego, albo równocześnie wraz z przejęciem z zapisem
o przyznaniu dotacji, bądź ewentualnie Gmina przejmie tę oczyszczalnię a następnie wystąpi
z wnioskiem o dotację. Na chwilę obecną idziemy w kierunku, aby w momencie przejmowa-
nia oczyszczalni aktem notarialnym był zapis o przyznanej dotacji. W związku z tym w pro-
jekcie budżetu Gminy na 2016 rok Pan Wójt zaproponował zabezpieczyć środki w wysokości
20 000,00 zł na wykonanie dokumentacji projektowej przebudowy tej oczyszczalni. Z doku-
mentacji tej będzie wynikała kwota jaka będzie potrzebna do wykonania remontu tej oczysz-
czalni, która będzie dołączona do wniosku o przyznanie tej dotacji. Wiosną byłoby możliwe
przejęcie tej oczyszczalni mając przyznaną dotację. Pan Konieczny powiedział, że jeżeli Pan



Wójt nie podpisze umowy z Agencją Nieruchomości Rolnych to wówczas nie będzie mógł
wykonać dokumentacji projektowej. Pan Przewodniczący powiedział,  że Gmina musi dbać
o swój interes. Nie można podpisać umowy nie mając wykonanej dokumentacji. Pan Wójt po-
informował, że dokumentację jaką dołączyła Agencja Nieruchomości Rolnych po przeanali-
zowaniu przez projektanta okazało się, że pewne istotne rzeczy zostały w tej dokumentacji
pominięte. Dlatego należy wykonać kompletną dokumentację. Pan Wójt powiedział, że jest za
przejęciem tej oczyszczalni, ale należy najpierw wykonać pełną dokumentację . Pan Koniecz-
ny poinformował, że oczyszczalnia jest sprawna z jednym wyjątkiem, że należy co trzy tygo-
dnie usuwać zanieczyszczenia. Pan Wójt poinformował, że dąży do tego, aby tę oczyszczalnię
przejąć w przyszłym roku i dokonać jej modernizacji.
Pan Sołtys sołectwa Kaszewice zapytał  odnośnie przejęcia wodociągów jak będzie wyglądała
kwestia rozgraniczenia opłat, czy do końca roku opłaty będzie pobierał Bełchatów a od nowe-
go roku Gmina Kluki  oraz poruszył  temat  psów mających  właścicieli  błąkających  się  po
wsiach, czy za pomocą jakieś rozporządzenia nie można by tych właścicieli z obligować do
pilnowania tych  psów. P.  Radna Ber odpowiedziała,  że miała  podobną sytuację  w swojej
miejscowości i napisała pismo do policji, pod którym podpisali się mieszkańcy. Policja ukara-
ła mandatem właściciela psa i sprawa została rozstrzygnięta. 
Pan Wójt odnośnie pytania dotyczącego poboru opłat za wodę poinformował, że trwają spo-
tkania z Gminą Bełchatów na których są uzgadniane kwestie i warunki związane z przejęciem
tych wodociągów. Dochody za dostarczenie wody do końca roku będą się należały Gminie
Bełchatów natomiast od nowego roku Gminie Kluki. Pan Wójt poinformował, że w projekcie
budżetu Gminy Kluki na 2016 r. są zaplanowane środki na obsługę tego zadania. W ciągu
pierwszego kwartału 2016 r. będą rozstrzygnięte sprawy dotyczące rozliczania, fakturowania.
P. Radny Papuga poruszył  temat  drzew. Pan Wójt powiedział,  że jest wyznaczony termin
oględzin i decyzja ma być wydana w połowie grudnia.
Pan Przewodniczący poprosił radnych aby zapoznali z projektami uchwał w sprawie ustalenia
zasad  odpłatnego  przejmowania  przez  Gminę  Kluki  urządzeń  wodociągowych
i kanalizacyjnych wybudowanych z własnych środków przez osoby fizyczne oraz w sprawie
ustalenia Regulaminu korzystania z sal i świetlic wiejskich na terenie Gminy Kluki.
Mieszkaniec Gminy Kluki zapytał czy temat przejęcia wodociągów był poruszany. Pan Prze-
wodniczący odpowiedział, że na dzisiejszej sesji nie, ale był on poruszany na posiedzeniu Ko-
misji Infrastruktury. Mieszkaniec zapytał, czy w chwili gdy Gmina przejmie wodociąg to jest
również z obligowana do przejęcia drogi przy której się on znajduje. Pan Przewodniczący wy-
jaśnił, że Gmina aby przejąć wodociąg to musi mieć dostęp do drogi i dostęp ten może  być
ustanowiony poprzez służebność. Poinformował również, że do Gminy wpływa dużo wnio-
sków o przejęcie dróg w związku z czym na posiedzeniu Komisji Infrastruktury  były rozmo-
wy aby rozpocząć prace nad regulaminem przejmowania dróg, ponieważ każda droga jaką
Gmina ma przejąć powinna spełniać określone warunki.

 Punkt 15 – Zamknięcie sesji.

        O godzinie 15:40 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i 
zakończył obrady.  
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